
 

DHR Ale har tagit tempen på partierna i 

Ale kommun inför valet 2022 
 
Följande frågor har sänts till samtliga partier som antingen är representerade i 
kommunfullmäktige idag eller tänker ställa upp i valet 2022. Tre partier har inte svarat trots 
påminnelse och ett parti har aviserat att de inte kommer ställa upp i valet 2022 och därför inte 
svarar på frågorna. 
 

1. Hur kommer ni ta ansvar för funktionshinderfrågorna i Ale kommun? 

 

2. Hur arbetar ni för att personer med funktionsnedsättning ska bli aktiva politiker 

i ert parti? 

 

3. Hur kommer ni arbeta med Universell utformning och öka kunskapen i 

nämnderna? 

 

4. Hur kommer ni att arbeta för en arbetsmarknad för alla (Vilket inkluderar 

personer med funktionsnedsättning)? 

 

5. Hur ser ni på den fysiska tillgängligheten i Ale kommun? 

 

 

Följande partier har ej svarat: 

Moderaterna  
Miljöpartiet  
Alelistan  
Aledemokraterna har ingen verksamhet och ställer ej upp i valet 2022 
 

 

 

  Centerpartiet 

 

1. Hur kommer ni ta ansvar för funktionshinderfrågorna i Ale kommun? 
I Centerpartiets DNA ingår rätten för individen att utvecklas till att bli sitt eget bästa 
jag. Det är genomsyrar alla den politik vi vill genomföra. Vi värnar dessutom en 
representation av politiken som avspeglar samhället i stort. Vi vill att alla ska vara 
representerade på något sätt hos oss. Därför har vi också lyckats med att ha politiska 
aktiva med rötter i olika kulturer, med olika bakgrund, i olika yrken och i olika delar 
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av Ale. Även funktionshindrade och anhöriga till funktionshindrade finns 
representerade hos oss! 
 

2. Hur arbetar ni för att personer med funktionsnedsättning ska bli aktiva politiker 

i ert parti? 

Inom Centerpartiet är vi noga med att alla är välkomna och inte bara att alla ska kunna 
delta på sina villkor utan också att alla ska ha möjligheten att utveckla sig i den 
riktning och takt man själv vill. För oss är det först och främst en grundläggande 
värdering och det genomsyrar sedan den verksamhet och aktiviteter vi bedriver. 
Centerpartiet i Ale har aktiva politiker med egna funktionshinder eller 
familjemedlemmar med funktionshinder. 
 

3. Hur kommer ni arbeta med Universell utformning och öka kunskapen i 

nämnderna? 
Under den senaste mandatperioden har Koalitionen arbetat hårt för att förbättra 
styrningen i kommunen genom förbättring av processer och ruiner för att säkerställa 
en systematik i allt från det dagliga till utveckling av verksamheter och resurser. Vi 
har nu en bra grund att utveckla vidare. Universell utformning behöver implementeras 
i kommunens styrning på samma sätt som exempelvis kvalitet och miljö. Exempelvis 
genom att riskhanteringen också omfattar universell utformning, att det finns en policy 
för det och att processer och rutiner har steg och funktioner som leder politik och 
tjänstemän att ta rätt beslut och utföra rätt åtgärder.  
 

4. Hur kommer ni att arbeta för en arbetsmarknad för alla (Vilket inkluderar 

personer med funktionsnedsättning)? 
Vi är övertygade om att ett steg mot full delaktighet är möjligheten att kunna försörja 
sig genom eget arbete. Det ska vara enkelt att anställa en person med 
funktionsnedsättning. Därför är det viktigt att arbetsmarknaden blir mer öppen för dem 
som vill jobba trots att de har begränsad arbetsförmåga. De som har så omfattande 
funktionsnedsättningar att de inte kan jobba ska ha rätt till samhällslön. 
 
Det behövs ett större fokus på hur personer med funktionsnedsättning kan få bättre 
möjligheter att delta i samhället och försörja sig själva. Ett av de viktigaste sätten att få 
fler människor i arbete handlar om att sänka kostnaderna för att anställa genom 
exempelvis sänkta arbetsgivaravgifter. Centerpartiet har länge drivit frågan om att 
konkurrensutsätta Arbetsförmedlingen och låta fler aktörer få förmedla jobben. På 
detta sätt kan utförare specialisera sig på att förmedla jobb åt särskilda grupper, som 
exempelvis personer med funktionsnedsättning. 
 
Företagande är ett bra sätt för människor att bryta sitt utanförskap. Men personer med 
funktionsnedsättning har idag nästan inga möjligheter att starta eget företag. Även om 
både viljan, kunskapen och idéerna finns, är risken stor att bli av med det stöd man har 
behov av eller att stödet inte är anpassat för eget företagande. Möjligheterna för 
personer med funktionsnedsättning att driva företag måste därför förbättras. Det kan 
exempelvis handla om att få färdtjänst i samband med företagandet eller anpassning av 
arbetsplatsen. 
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Det behövs också förbättrade möjligheter till utbildning för personer med 
funktionsnedsättning. För den som går eller har gått i gymnasiesärskolan måste det bli 
enklare att studera vidare och komma ut på arbetsmarknaden. Det handlar bland annat 
om möjligheten att finansiera sina studier. 
 
Unga personer som på grund av en sjukdom eller en funktionsnedsättning har svårt att 
arbeta eller studera fullt ut, kan få rätt till så kallad aktivitetsersättning från 
Försäkringskassan. Systemet idag är utformat så att många unga med 
funktionsnedsättningar som får aktivitetsersättning inte deltar i insatser som syftar till 
att öka chanserna att få arbete eller börja studera. Ett skäl är att de förlorar sin rätt till 
ersättning om de vill studera på deltid. Den som har sjuk- eller aktivitetsersättning 
tjänar inte heller på att söka arbete eftersom inkomsten kan minska när man skriver in 
sig vid Arbetsförmedlingen. Människor som har sjuk- eller aktivitetsersättning måste 
ges bättre förutsättningar att bryta sitt utanförskap. Deras situation kan förändras och 
därför vill vi att det ska vara möjligt att våga testa att arbeta eller studera utan att 
förlora sin ersättning. 
 

5. Hur ser ni på den fysiska tillgängligheten i Ale kommun? 
Den fysiska tillgängligheten har i Ale kommun, precis som i övriga samhället, blivit 
bättre med åren men det finns mer att göra. Här behöver vi också ta hjälp av de med 
olika funktionshinder, den som inte själv har erfarenhet av synnedsättning, 
hörselproblem, behov av rullstol eller rullator med mera, har svårt att till fullo sätta sig 
in i problemen som kan uppstå. Vi behöver också förstärka arbetet med att löpande 
utvärdera de insatser som är gjorda. Vi lär oss med tiden att göra bättre och bättre 
anpassningar och därför behöver vi titta över de anpassningar som har några år på 
nacken. Vi behöver också säkerställa att vi reparerar efter slitage och skadegörelse. 

 

Framtid i Ale 

 

1. Hur kommer ni ta ansvar för funktionshinderfrågorna i Ale kommun? 
 
Vi kommer fortsatt driva frågor om detta genom våra möten, vara noga med att frågor 
som inte beretts av rådet ska skicka tillbaka innan beslut tas. Vi vill fortsätta 
synliggöra behovet. 
 

2. Hur arbetar ni för att personer med funktionsnedsättning ska bli aktiva politiker 

i ert parti?  
 
Alla är välkomna till FiA. Vi har frågat personer med funktionsnedsättning om att 
engagera sig i vårt parti, men tyvärr…Vi vill driva dessa frågor lokalt och är då 
naturligtvis beroende av kompetens för att landa rätt. Nu har vi personer i vårt parti 
som brinner för frågorna och deltar på både kurser och konferenser för att bli så 
kompetenta som möjligt i dessa frågor. 
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3. Hur kommer ni arbeta med Universell utformning och öka kunskapen i 

nämnderna? 
 
Både inom samhällsbyggnadsnämnden och inom Socialnämnden har vi velat se dels 
på vilket sätt beslut avspeglar sig på de funktionsnedsattas liv men också varit noga 
med att försöka skicka tillbaka ärenden som inte varit på remiss. Det ska vi fortsätta 
med. 
 

4. Hur kommer ni att arbeta för en arbetsmarknad för alla (Vilket inkluderar 

personer med funktionsnedsättning)? 
 
Det ska vara en självklarhet att fortsätta se varje individs möjligheter och 
förutsättningar. Vi är bra på matchningsarbetet inom inte minst kommunens AMFE 
där matchningen handlar om att para ihop sysselsättning med rätt kompetens. 
 

5. Hur ser ni på den fysiska tillgängligheten i Ale kommun? 
Tillgängligheten är relativt god men det dyker upp skräckexempel och det måste 
avhjälpas kvickt. Kommunen behöver fler verktyg för att sätta press på privata företag 
och handlare, både när det gäller inne som uteytor. Alla ska kunna leva ett liv som alla 
andra. Det är en ledstjärna i vårt program. 

  

Liberalerna 

 
1.  Hur kommer ni ta ansvar för funktionshinderfrågorna i Ale kommun? 

 
Respekten för den enskilda människans frihet och värdighet är utgångspunkten för all 
liberal politik. 
Vi anser att all behovsprövning skall utgå från en helhetsbedömning. 
Det finns en skyldighet för hälso-och sjukvården att samarbeta med socialtjänsten om 
en samordnad individuell plan (SIP) för den som behöver och vill ha den. Den regeln 
bör stärkas och utvidgas så att den även omfattar tex. Skola och Försäkringskassa och 
den myndighet som har ansvar för lönestöd och arbetsmarknadspolitiska program. 
Även insatta resurser skall kunna samordnas i en som vi kallar det USIP (Utvidgad 
samordnad individuell plan) 
 
LSS är en frihetsfråga. 

Vi anser att stöd enligt LSS skall avgöras utifrån behov och inte diagnos. 
Vi vill ha stopp för minuträkningen. 
Vi vill arbeta för en ny insats i LSS ”Vardagsstöd”—riktar sig till dem som har mindre 
omfattande funktionsnedsättningar. 
Genom att slå ihop insatser från Socialtjänsten med beslut genom LSS till en insats 
kan man få större flexibilitet för den som behöver stöd, och mer makt till den enskilde-
---vi ökar frihetsgraden. 
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En ny Socialtjänstlag är på ingående. I den talar man om Förebyggande 

socialtjänst.  Socialtjänsten skall ha ett förebyggande perspektiv och inriktas på att 
vara lätt tillgänglig. Man talar också i Nya SoL om insatser utan föregående 
behovsprövning. Insatserna skall vara ett led i att tillhandahålla förebyggande och 
lättillgängliga insatser. 
Lagen har inte trätt i kraft ännu och när så sker är det viktigt för oss Liberaler att ligga 
steget före. 
För att minimera ”byggfel” framöver och innan några beslut tas inom berörda 
områden kommer Liberalerna att: 

 kontrollera om det kommunala handikapprådet har varit remissinstans.  
  kontrollera att tillgänglighetskonsulter varit med i arbetet med byggnationer 

som drivs av kommunen?. 
  

2. Hur arbetar ni för att personer med funktionsnedsättning ska bli aktiva politiker i 

ert parti?  
 
Vår förening har under åren haft ett flertal aktiva medlemmar med 
funktionsnedsättning.  
Vi ser ingen skillnad mellan människor och människor.  
Är man politiskt intresserad och ställer upp på våra värderingar så är man välkommen 
hos Liberalerna. 

  
3. Hur kommer ni arbeta med Universell utformning och öka kunskapen i 

nämnderna? 
 
Liberalerna kommer att betona att alla kommunala lokaler som byggs framöver ska 
vara utifrån beprövad erfarenhet och fastställda krav både som bostäder och arbetsplats.  
Att digital utveckling också innefattar personer inom de olika personkretserna.  
Inom Liberalerna arbetar vi för att alla våra förtroendevalda ska sprida information och 
efterfråga om perspektiv i funktionshinderfrågor har belysts i nya situationer. 

 
 

4. Hur kommer ni att arbeta för en arbetsmarknad för alla (Vilket inkluderar 

personer med funktionsnedsättning)? 

 
För att ha bästa möjligheten till ett bra och individanpassat arbete är det viktigt att 
arbetet har börjat under skoltiden med olika insatser om så behövs. 
Liberalerna anser att Ale kommun bör föregå med gott exempel på att skapa fler 
arbetstillfällen för dessa personer. 
Inom Socialtjänsten finns många olika delar—en av dem är Arbetsmarknadsenheten 
(AME), som till en viss del övertagit AF:s uppgifter för dem som står långt från 
arbetsmarknaden. AME har tät kontakt med AF och det är i detta sammanhang det är så 
viktigt att all behovsprövning utgår från en helhetsbedömning och att USIP, en 
utvidgad samordnad individuell plan införs. 
En viktig princip som framkommit genom företaget MISA är att först hitta ett arbete 
för personen i fråga och sedan utbildning på arbetet. I konceptet bör ingå stöd från en 
konsulent till den enskilde och till arbetsgivaren. Inom den nya Socialtjänslagen skulle 
ett motsvarande arbete kunna rymmas. 
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5. Hur ser ni på den fysiska tillgängligheten i Ale kommun? 
 
Tillgängligheten är förstås inte hundraprocentig. Ale kommun har förmodligen inte 
tillsett detta under årens lopp. 
Viktigt är att vid nyproduktion se till att både den inre och yttre tillgängligheten blir 
god för alla invånare. Det är viktigt att vid tilltänkt byggnation se till att 
handikapprådet är remissinstans för att kunna se till att kommunen lever upp till 
tillgänglighetskraven. 
 

  
  

 Kristdemokraterna 

 
1. Hur kommer ni att ta ansvar för funktionshinderfrågorna i Ale kommun? 

 
Vi anser dessa frågor viktiga och alla nämnder måste ha dessa frågor på sin agenda 
och ständigt beakta och bevaka området. Vi anser t.ex. att habiliteringsersättningen 
borde höjas. 

2. Hur arbetar ni för att personer med funktionsnedsättning ska bli aktiva politiker 

i ert parti? 

 
Vi i Ale har inget särskilt arbete för att just personer med funktionsnedsättning ska bli 
aktiva vi menar att alla som vill bli medlemmar och aktiva är välkomna till partiet. 

3. Hur kommer ni att arbeta med Universell utformning och öka kunskapen i 

nämnderna? 

 
Vi menar att det är upp till nämnderna att arbeta med dessa frågor. 

4. Hur kommer ni att arbeta för en arbetsmarknad för alla (Vilket inkluderar 

personer med funktionsnedsättning)? 

 
Det är en viktig fråga där kommunen har ett stort ansvar att se över vilka jobb man kan 
skapa inte minst för personer med Funktionsnedsättning. 
 

5. Hur ser på den fysiska tillgängligheten i Ale kommun? 

 
Generellt så tror vi att den är bra men rätt som det är så kommer det fram exempel 
som visar på brister och misstag har gjorts. Vi tror att där har en organisation som 
DHR en stor uppgift att bevaka dessa frågor och uppmärksamma politiken på om 
misstag har begåtts. 

 

 

 



7 

 

Socialdemokraterna 

 
1. Hur kommer ni att ta ansvar för funktionshinderfrågorna i Ale kommun? 

 
Vi kommer fortsätta att driva frågor som skapar förutsättningar för ett jämlikt 
deltagande i samhället oavsett vilken funktionsvariation en har. 

 
Vår motion om att förenkla anmälan av enkelt avhjälpta hinder är ett exempel på det. 

 
2. Hur arbetar ni för att personer med funktionsnedsättning ska bli aktiva politiker 

i ert parti? 

 
Alla partiets valberedningar har dels i uppdrag att varva listorna avseende kön, men 
också ett uppdrag att verka för representation av olika grupper på våra listor. 

 
3. Hur kommer ni att arbeta med Universell utformning och öka kunskapen i 

nämnderna? 
 

Universell utformning är i dagsläget ett sätt att åskådliggöra hur olika sakers 
utformning kan fungera exkluderande eller inkluderande beroende på ens 
förutsättningar.  

 
I dag finns detta redan som ett regeringsuppdrag till berörda myndigheter samt att vår 
ledningsgrupp skall genomföra Myndigheten för delaktighets web-utbildning 

 
4. Hur kommer ni att arbeta för en arbetsmarknad för alla (Vilket inkluderar 

personer med funktionsnedsättning)? 
 

Detta är redan idag en fråga som våra sektorer arbetar med, men det finns mer att göra. 
 

Kommunen är själv Ales största arbetsgivare och skall så klart lyckas med att skapa 
förutsättningar för att alla så långt som möjligt skall kunna jobba hos kommunen 
oavsett funktionsvariation. 

 
5. Hur ser ni på den fysiska tillgängligheten i Ale kommun? 

 
Den är överlag god, i synnerhet vid nybyggda platser, men det finns mycket att göra i 
de byggnader och på de platser som har byggts tidigare. 

 
Många allmänna platser har drabbats av sättningar som skapar hinder av olika slag, 
detta bör åtgärdas men vi måste också säkerställa att det inte uppstår nya hinder på de 
platser vi bygger idag. 
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Sverigedemokraterna 

1. Hur kommer ni att ta ansvar för funktionshinderfrågorna i Ale kommun? 

Vi tycker det är viktigt att lyssna på er som förening i dessa frågor. Ni har svaren och 
kunskapen om vad som fungerar och inte vare sig det gäller byggnation och 
samhällsplanering eller omsorg inom kommunen. Med en god dialog kommer vi 
långt. Vi kommer självklart bevaka så att kommunen i de olika kommunala besluten 
följer lagstiftningen inom dessa frågor.    

2. Hur arbetar ni för att personer med funktionsnedsättning ska bli aktiva politiker 

i ert parti? 

Vi har inget särskilt arbete för det utan de som är intresserade av oss som parti 
välkomnar vi oavsett förutsättningar. 

3. Hur kommer ni att arbeta med Universell utformning och öka kunskapen i 

nämnderna? 

Tyvärr är kunskapen hos oss låg och vi behöver stärka upp vår kunskap. Föredrag och 
information om universell utformning med olika perspektiv är en bra start. Vi som 
parti vill gärna få information ifrån er i berörd/a nämnder och kommer ta initiativ till 
detta framöver.  

4. Hur kommer ni att arbeta för en arbetsmarknad för alla (Vilket inkluderar 

personer med funktionsnedsättning)? 

Vi kommer bevaka att kommunen följer LSS-lagen. Utöver den dagliga verksamheten 
som finns idag så ser inte vi ytterligare behov av att bygga ut den. Men vi lyssnar 
gärna på er om det finns brister eller förslag för förbättring.  

5. Hur ser ni på den fysiska tillgängligheten i Ale kommun? 

Det finns säkerligen brister i dagens samhällen även om Ale kommun inte har någon 
direkt äldre bebyggelse i den bemärkelsen. Det gäller att göra rätt från början i 
kommande byggnationer av framtidens samhällen i Ale kommun där vi inhämtar 
kunskap innan om hur vi gör det bäst. Vi lyssnar gärna på era synpunkter. 
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Vänsterpartiet 

1. Hur kommer ni att ta ansvar för funktionshinderfrågorna i Ale kommun? 

Vänsterpartiet driver att färdtjänsten skall kosta samma som övrig kollektivtrafik. Vi 
som parti bevakar att frågor som rör funktionshinder alltid går till funktionshinderrådet 
innan beslut fattas.  

- Vänsterpartiet vill införa 6 timmars arbetsdag, genom att förkorta arbetstiden 

förbättrar vi inte bara arbetsmiljön och arbetsvillkoren för personalen. Vi tror att 

bättre arbetsförhållanden leder till ett bättre utfört arbete och omsorg för den som 

är i behov av det. 

 

2. Hur arbetar ni för att personer med funktionsnedsättning ska bli aktiva politiker 

i ert parti?  

- Vänsterpartiet har en tillgänglighetspolicy som vi följer, den säger att vi skall 

arbeta för att den som vill vara aktiv och delta i den politiska verksamheten skall få 

möjlighet att göra detta.  Att människor med olika funktionsnedsättningar ska 

kunna vara politiskt aktiva, ta del av och delta i debatter och diskussioner är en 

fråga om demokrati och mänskliga rättigheter. Det kan handla om att se till att de 

lokaler som används är tillgängliga för alla, mötesordningen är utformad så att alla 

kan ta del av den och följa den och att alla kan ta till sig den 

kommunikationsmetod som används. 

 

3. Hur kommer ni att arbeta med Universell utformning och öka kunskapen i 

nämnderna? 

- Intressant fråga, här kan vi troligtvis lära oss mycket av funktionshinderrådet och 

av er förening. Vänsterpartiet kommer att ta upp vikten av och bevaka att 

funktionshinderrådet skall få yttra sig i de frågor som rör funktionshinder innan 

beslut fattas.  

 

4. Hur kommer ni att arbeta för en arbetsmarknad för alla (Vilket inkluderar 

personer med funktionsnedsättning)? 

- Vänsterpartiet kommer att verka för att utveckla arbetet med IPS (Individual 

placement and support) så att det kan komma fler till användning. Det är en 

evidensbaserad och effektiv metod för att ge människor möjlighet att komma i 

arbete. 
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5. Hur ser på den fysiska tillgängligheten i Ale kommun? 

- Vänsterpartiet kommer alltid att verka för en förbättrad tillgänglighet. Det är 

viktigt att alla är inkluderade. Den fysiska tillgängligheten skall finnas med i alla 

nya projekt och beslut som fattas. Och visst kan vi förbättra oss inom flera 

områden i Ale kommun. 

 


